
Zo zasadnutia obecného zastupiteľstva Z obsahu:
- zasadnutie detského 
parlamentu

- nový výchovno-vzde-
lávací program v ZŠ

- pravidelné rubriky
- aktuality
- odev našich predkov
- končia sa jesenné 
futbalové boje

V utorok 28. októbra sa v 
zasadačke Obecného úra-
du v Klenovci uskutočnilo 
riadne zasadnutie obecného 
zastupiteľstva, na ktorom 
bolo prítomných 9 poslan-
cov. Rokovanie viedol staros-
ta obce JUDr. Pavel Struhár. 
Podľa schváleného programu 
skontroloval plnenie uznese-
nia a informoval prítomných 
poslancov o činnosti obec-
ného úradu od posledného 
zasadnutia obecného zastu-
piteľstva, pričom sa zameral 
najmä na ďalšie rokovania 
ohľadom zmeny rozhodnutia 
SKNV z roku 1985 o ochran-
ných pásmach vodárenskej 
nádrže Klenovec a o hospo-
dárení v nich, ktoré je pod-
mienkou pre zmenu územ-
ného plánu a následnou 
možnosťou využívať tento 

priestor obcou a jej občan-
mi. Hovoril tiež o stretnutí a 
rokovaní s predsedom Vlády 
SR, o príprave projektov a 
príprave stratégie pre čerpa-
nie prostriedkov z programu 
Leader.
Medzi hlavné body rokova-

nia patrila informácia o hos-
podárení obce za deväť me-
siacov roka 2008 a následné 
zhodnotenie a stanovisko 
predsedu fi nančnej komisie 
Ing. Michala Kňažeka, v kto-
rom skonštatoval, že obec 
hospodári v súlade so záko-
nom a jej príjmová a výdav-
ková časť je vyrovnaná.
Najrozsiahlejším a aj naj-

diskutovanejším bodom ro-
kovania bola činnosť obec-
nej polície. V tomto bode si 
poslanci vypočuli dve sprá-

vy: Správu o činnosti obec-
nej polície, ktorú prečítal 
jej náčelník Ivan Schmidt 
a Správu o činnosti Obvod-
ného oddelenia PZ v Hnúš-
ti, ktorú predniesol jej ria-
diteľ mjr. Mgr. Jozef Tóth, 
kde, okrem iného, skonšta-
toval, že spolupráca obecnej 
polície s Obvodným  oddele-
ním PZ je nepostačujúca a 
zo strany občanov Klenovca 
často odznievajú sťažnos-
ti na nedostatočné riešenie 
priestupkov na území obce. 
Pripomenul, že podľa platnej 
legislatívy je práve priestup-
ky oprávnená v plnej miere 
riešiť obecná polícia. Keďže 
s činnosťou obecnej polície 
je už dlhodobo nespokoj-
né aj obecné zastupiteľstvo, 
starosta obce rozhodol, že 
pokiaľ nenastane zlepšenie 

Mesiac úcty k starším

činnosti v priebehu troch 
mesiacov, dôjde k výmene 
jej členov.
V závere rokovania poslan-

ci obecného zastupiteľstva 
odporučili starostovi obce 
zvolať v mesiaci november 
verejný hovor s občanmi.

(bh)

Október je mesiac šedinám úcty,
mesiac, keď tým skôr narodeným dostáva sa pocty.
Pocty, vďaky a uznania za prácu vykonanú
a pre nás všetkých s láskou odovzdanú.
Sú za tým desaťročia poctivej práce ukryté,
čo do Vašich mozoľnatých rúk navždy sú vryté.
Z tých rúk jak z múdrej knihy dá sa čítať,
na každé ódy oslavné mali by sa písať.
By tí mladší ich životné príbehy mohli poznať,
s úctou, s pokorou z vďaky sa im vyznať.
Vyznať za život, že netrpeli nedostatkom a biedou,
že život náš písaný bol len šťastnou kriedou.
To Vás všetkých je zásluha,
Vy ste nám to šťastie založili
a dostatok a hojnosť na náš stôl predložili.
Sami sebe ste si mnohokrát nedopriali,
len aby sa tie deti Vaše dobre mali.
Dobre mali a nič im nechýbalo
a splnili ste nám i to, o čom sa nám len zdalo.
Vy túžby naše z očí ste nám čítali
a všetko, všetko ste nám dopriali.

Vzdelanie a dobré bydlo ste nám zabezpečili, 
len aby sme v pokoji a porozumení šťastne žili.
A ako za toto všetko odmenili sme my Vás?
Tým, že na Vás dnes nemáme čas.
Že nestíhame sa do minulosti a k Vám vracať,
že mnohokrát opustených a osamotených necháme 
Vás životom kráčať.
Niečo spôsobila doba, iné rýchly a nepokojný život zas,
no na Vás vždy mali by sme si nájsť čas.
A tak vstúpme si do svedomia mnohí,
že za to, čo urobili ste pre nás,
bozkávať by sme Vám mali ruky, nohy.
Nie jeden mesiac v roku, lež rok celý,
by mal byť o Vás záujem vrelý.
Preto ja Vám k mesiacu úcty k starším želám
zdravie, šťastie a do ďalšieho života elán.
Aby sa Vám dobro, čo ste odovzdali, nikdy nestratilo
a v úcte a vďačnosti blízkych, ale i nás všetkých, 
naspäť navrátilo.

JUDr. Pavel Struhár
starosta obce



V sobotu 18. októbra v 
neskorých večerných hodi-
nách vypukol na pozem-
ku Ondreja Barta rozsiahly 
požiar. Zachvátil rôzne hos-
podárske budovy a nebez-
pečne sa blížil k rodinnému 
domu. S požiarom zápasili 
hasičské jednotky z Hnúš-
te, Rimavskej Soboty aj 
dobrovoľníci z Klenovca. Asi 
po 3 hodinách bol požiar 
zlikvidovaný. Veľkú záslu-
hu na včasnom uhasení 
požiaru a predídeniu ešte 
väčších strát na majetku, 
prípadne aj ľudských živo-
tov má asi 18-ročný mla-
dík Marek Oláh bývajúci na 
okraji rómskej osady, kto-
rý prvý spozoroval požiar a 
neváhal v neskorých večer-

ných hodinách za mrazivé-
ho počasia ísť mne domov 
oznámiť požiar, ktorý si 
dovtedy nikto nevšimol. 
Jednalo sa doslova o minúty 
a len jeho rýchlym rozhod-
nutím sa predišlo väčším 
ďalekosiahlym následkom. 
Je chvályhodné, že sa me-
dzi nami ešte nájdu ľudia, 
ktorí nechodia okolo nevší-
mavo, neriadia sa heslom 
„čo ťa nepáli, nehas“, ale 
zaujímajú sa aj o veci, kto-
ré sa ich netýkajú. Ruku 
na srdce. Ktorý z nás by 
išiel v noci za mrazu budiť 
niekoho, aby mu zachrá-
nil majetok? Hreje ma tiež 
pocit, že sa jedná o mladí-
ka, ktorého som ako býva-
lý učiteľ niekoľko rokov učil 

občiansku výchovu a hoci 
nebol vynikajúci žiak, som 
rád, že vo vzniknutej situá-
cii sa zachoval správne. Aj v 
tom je práca učiteľa, ktorá 
je síce nie vysoko finančne 
ohodnotená, ale môže byť aj 
po rokoch odmenená iným 
spôsobom. Aj touto cestou 
Marekovi Oláhovi ďakujeme 
za jeho správny čin. Podob-
ne ďakujeme aj ostatným 
pomáhajúcim pri likvidácii 
požiaru, hlavne Miroslavovi 
a Petrovi Ulickému, Jánovi 
Brndiarovi a ďalším neme-
novaným, ktorí ochotne, 
v rámci svojich možností, 
likvidovali požiar.

Mgr. Slavomír Hruška

*15. októbra sa starosta 
obce JUDr. Pavel Stru-
hár a zástupkyňa staros-
tu Mgr. Blažena Hruško-
vá stretli pri príležitosti 
Mesiaca úcty k starším s 
členmi Klubu dôchodcov 
v Klenovci.

*20. októbra sa v Hnúšti a 
Tisovci uskutočnilo stret-
nutie s predsedom Vlády 
SR Róbertom Ficom, na 
ktorom sa zúčastnil sta-
rosta obce Pavel Struhár.

*21. októbra sa v Klenov-
ci uskutočnilo zasadnutie 
Mikroregiónu Sinec–Ko-
kavsko, na ktorom sa pri-
pravovala stratégia MAS 
Malohont pre čerpanie 
prostriedkov z programu 
Leader. Obec Klenovec 
zastupoval jej starosta 
JUDr. Pavel Struhár.

*22. októbra starosta ob-
ce JUDr. Pavel Struhár 
navštívil pri príležitosti 
Mesiaca úcty k starším 
obyvateľov Domova dô-
chodcov v Klenovci.

*23. októbra sa v kul-
túrnom dome uskutoč-
nil program žiakov Špe-
ciálnej základnej školy v 
Klenovci v spolupráci s 
Materskou školou Karola 
Pajera.

*24. októbra v Banskej 
Bystrici prerokoval sta-
rosta obce Pavel Struhár 
s riaditeľom úradu Ban-
skobystrického samo-
správneho kraja Jánom 
Marcinekom požiadavky 
do návrhu rozpočtu BB-
SK za obec Klenovec.

*28. októbra sa v Rimav-
skej Sobote uskutočnilo 
rokovanie so splnomoc-
nenkyňou úradu vlády 
pre rómske otázky, na 
ktorom sa zúčastnil sta-
rosta obce JUDr. Pavel 
Struhár.

*29. októbra sa v kultúr-
nom dome uskutočnil 
program, ktorý pri príleži-
tosti Mesiaca úcty k star-
ším pripravili deti z Ma-
terskej školy Karola Pa-
jera a žiaci zo Základnej 
školy Vladimíra Mináča.

*30. októbra sa v Ban-
skej Bystrici uskutočni-
lo rokovanie za zmenu 
rozhodnutia pre ochran-
né pásma vodnej nádrže, 
na ktorom sa zúčastnili 
starosta obce JUDr. Pa-
vel Struhár a pracovník 
obecného úradu Ing. Má-
rio Trnavský.

*31. októbra v Banskej 
Bystrici rokoval starosta 
obce JUDr. Pavel Stru-
hár za Gemerský sociálny 
podnik.

(bh)

Klenovské noviny 10/2008strana 2

Udialo sa ... Zasadnutie detského a mládežníckeho parlamentu
Počas Európskeho týždňa 

miestnej demokracie pri-
pravili starosta obce Kleno-
vec JUDr. Pavel Struhár a 
zástupkyňa starostu Mgr. 
Blažena Hrušková na Obec-
nom úrade v Klenovci pre 
študentov Gymnázia Mateja 
Hrebendu v Hnúšti a žiakov 
Základnej školy Vladimíra 
Mináča zasadnutie detského 
a mládežníckeho parlamen-
tu. V  zasadačke, na mies-
te rokovaní obecného zastu-
piteľstva, si potom, ako 
im Mgr. Blažena Hruško-
vá vysvetlila proces volieb a 
rokovací poriadok, demokra-
ticky zvolili zo svojich radov 
za starostku Denisu Anta-
lovú a zástupkyňu starostky 

Elišku Trnavskú, obidve štu-
dentky gymnázia. Následne 
tieto zasadli na miesta sta-
rostu a zástupcu starostu a 
začalo rokovanie detského a 
mládežníckeho parlamentu, 
ktoré viedla jeho novozvole-
ná starostka. Detskí a mlá-
dežnícki poslanci v zložení 
Denisa Antalová, Eliška 
Trnavská, Klaudia Kasáčo-
vá, Juliána Dovalová, Iva-
na Bartová, Denis Brndiar, 
Korina Slatinská, Michae-
la Čajková, Denis Šimonič, 
Kamil Dovala a Alex Bálint 
zo svojho prvého zasadnutia 
urobili zápis, z ktorého vid-
no, že prerokovávali podob-
né problémy, akými sa zao-
berajú aj skutoční poslanci. 

Boli to najmä otázky riešenia 
ciest, kanalizácie, vybudo-
vania športovej haly, parku, 
botanickej záhrady, navrho-
vali opravu amfiteátra, ihris-
ka a plotov na kúpalisku, 
ako aj zriadenie mládežníc-
keho klubu a výstavky prác 
remeselníkov, budovanie 
vlekov a cyklotrás, zaobera-
li sa turistikou, obchodom, a  
tiež rekonštrukciou základ-
nej školy, propagáciou folk-
lórnych slávností a bezpeč-
nosťou na cestách. Na záver 
rokovania im starosta obce 
vysvetlil, čo obec v tomto 
smere robí, aké projekty má 
pripravené, a aké projekty 
už podala. Tiež prisľúbil, že 
o problémoch nastolených 
detským a mládežníckym 
parlamentom bude hovoriť 
aj na zasadnutí najbližšie-
ho obecného zastupiteľstva 
a zverejní ich aj na klenovs-
kom infokanáli. 
Bodkou za týmto nevšed-

ným podujatím, ktoré oboha-
tilo všetkých zúčastnených, 
bol spoločný slávnostný 
obed v reštaurácii hotela 
Vepor.
Pozitívne je, že všetci mlá-

dežnícki poslanci prejavili 
nadšenie, chcú pracovať aj 
ďalej a pravidelne sa stretá-
vať na spoločných zasadnu-
tiach raz za tri mesiace.

(bh)Detský a mládežnícky parlament v zasadačke

Chvályhodný č in



V období od 1. no-
vembra 2007 do 31. 
októbra 2008 opustili 
naše rady:
Zuzana Brndiarová 

*1921
Ondrej Parobek *1959
Pavel Longauer *1927
Miroslav Búr *1924
Milan Pilátik *1937
Michal Kasáč *1922
Mária Lackovičová 

*1922
Ján Radič *1950
Daniel Ďuriš *1955
Ondrej Doboš *1925
Michal Kuvik *1937
Blanka Vargová *1959
Michal Struhár *1971
Pavel Láska *1948
Martina Bálintová 

*1984
Dezider Radič *1939
Anna Radičová *1933
Ivan Ďuriančík *1986
Júlia Moncoľová *1923
Slavomíra Ulická *1960
Elena Búrová *1938
Mária Pálová *1928
Zuzana Mišányová 

*1920
Sofi a Kelementová 

*2007
Pavel Ďurik *1945
Štefan Jakabšic *1949
Helena Kohútová *1931
Pavel Kochan *1931
Milan Vojenčiak *1919
Ján Samáš *1929
Ida Cibuľová *1936
Pavel Roško *1933
Margita Ťažká *1951
Ondrej Ďuriš *1934
Júlia Bencová *1925
Ján Berky *1951
Elena Kováčiková 

*1933
Pavel Bútor *1958
Michal Jakub *1926
Zuzana Antalová *1922
Marta Antalová *1931
Pavel Brndiar *1921
Ondrej Moncoľ *1932
Pavel Hruška *1927
Margita Goldschmie-
dová *1918
Danka Bálintová *1976
Miroslav Hruška *1970
Ján Jáchim *1953

V uplynulých dňoch sme 
zapálili sviečky na hrob-
och našich drahých
a preto s vďakou a úctou 
spomínajme si i na nich.
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Striga Agáta zabávala deti aj dospelých v Klenovci
Striga Agáta pripravila v 

tomto roku pre deti v Kle-
novci niekoľko zaujíma  vých 
podujatí. Keďže sa blíži H a      l   lo-
ween, usporiadala 23. októb-
ra 2008 v Kultúrnom dome 
v Klenovci GALAVEČER. Už 
niekoľko dní pred podujatím 
striga Agáta s pomocníkom 
čertom pozývala po Klenov-
ci malých aj veľkých, aby sa 
prišli spolu s ňou zabaviť do 
kultúrneho domu. Aj ostat-
ní obyvatelia mohli vidieť v 
obci zaujímavé plagáty, kto-
ré mali prebudiť ich zveda-
vosť. Najviac však na stri-
gu Agátu a na jej šibalstvá 
čakali deti.
Nedočkavé a zvedavé našli 

strigu Agátu spať na javis-
ku, takže ju museli prebu-
diť. Keď sa im to nakoniec 
podarilo, Agáta zistila, že sa 
blíži Halloween a ona takmer 
zaspala prípravu strigônskej 
párty. Pripraviť takú pár-
ty však nebolo jednoduché, 
potrebovala čarovné zaklí-
nadlo na privolanie malých 
stríg. Preto si zavolala na 
pomoc šikovného čertíka, 
ktorý jej celý večer pomá-
hal hľadať čarovné slovíčka. 
Mala však aj iných pomocní-
kov od najmenších po naj-
starších.
Detičky z MŠ K. Pajera 

v Klenovci sa ukázali ako 
veľkí umelci. S pomocou 
pani učiteliek strige a čer-
tovi zaspievali, zatancova-
li, zarecitovali. Na javisku 
ukázali svoje umenie deti 
zo ŠZŠ v Klenovci, dievčatá 
zo ZŠ V. Mináča v Klenovci 
zatancovali HIP-HOP, deti 
z Hnúšte predviedli prvky 
bojového umenia, moder-
ný tanec, znovu HIP-HOP. 
Čarovné zaklínadlo sa poda-
rilo poskladať a striga Agáta 
mohla privolať malé strigy. 
Zatancovali super tanček, a 
keby to priestor dovoľoval, 
isto by boli tancovali všetci 
v hľadisku. Na záver zahrali 

deti zo základnej školy roz-
právku Popolušku.
Organizátori programu 

(zamestnanci ŠZŠ v Klenov-
ci ) vynaložili  mnoho úsilia 
pri príprave tohto poduja-
tia a spolu so strigou Agá-
tou týmto ďakujú všetkým, 
ktorí prispeli do programu, 
alebo pomohli materiálne 
či fi nančne zabezpečiť toto 
podujatie. Boli by sme veľmi 
radi, keby sme sa mohli tak-
to stretávať častejšie. Stri-
ga Agáta určite znovu rada 
zavíta medzi Vás.

striga Agáta
a kolegyne zo ŠZŠ

Stretnut ie  s  jub i lantmi
V stredu 29. októbra už 

tradične pri príležitosti Mesi-
aca úcty k starším pripravili 
deti z Materskej školy Karo-
la Pajera, žiaci zo Základ-
nej školy Vladimíra Mináča 
a mladí folkloristi zo súbo-
ru Mladosť a Zornička svo-
jim starým rodičom a všet-
kým, ktorí prišli do hľadiska 
Miestneho kultúrneho stre-
diska v Klenovci príjemné a 
milé stretnutie. V pekne pri-
pravenom programe, v kto-
rom sa striedali hudba a 
spev, tanec a hovorené slovo 
vzdali úctu najmä tým, kto-
rých tváre zdobia vrásky a 
vlasy postriebril čas.
Následne potom, ako 

doznela hudba a spev detí 
sa v rešturácii hotela Vepor 
stretli starosta obce J UDr. 
Pavel Struhár a zástup-
kyňa starostu Mgr. Blažena 
Hrušková s občanmi, ktorí 
v roku 2008 oslávili okrúhle 
životné jubileum, aby sa im 

poďakovali za prácu, ktorú 
každý z nich na svojich pra-
coviskách a vo svojich rodi-
nách počas života urobili, za 
životnú múdrosť, ktorú odo-
vzdali a odovzdávajú mlad-
ším a v neposlednej miere aj 
našej obci, lebo ako im pove-
dal v slávnostnom príhovore 

starosta obce: „ Čo bolo vo 
Vašich silách, to ste nám 
odovzdali, radili ste a vždy 
pravdu ste mali. Na Vašich 
radách obec i naďalej chce 
stavať a k Vašim šedinám sa 
s vďakou a úctou správať.“

(bh)



V mesiaci október si 
členovia Klubu dôchodcov v 
Klenovci pripravili spoločné 
posedenie, na ktorom, 
ako býva u nich dobrým 
zvykom, nechýbal guľáš, 
rôzne druhy zákuskov, a 
tiež dobrá nálada, o ktorú sa 
starala nielen vedúca klubu 
Zuzana Medveďová, ale aj 
heligonkár Daniel Doboš. 
Na tomto stretnutí mi Zu-
zana Medveďová po vedala, 
že vybrala do našej 
pravidelnej ru-
briky zaujímavé 
jedlo, halušky s 
kuracou brynd-
zou. Zároveň 
podotkla, že 
o recept, ako 
pripraviť toto nevšedné 
jedlo, je veľký záujem a 
prezradila ho už nejednej 
vychýrenej kuchárke. Príp-
rava halušiek s kuracou 
bryndzou je nenáročná, 
veď základ tvoria halušky 
a v Klenovci ich vie uvariť 
každá gazdiná.

Halušky s kuracou 
bryndzou
„Na prípravu cesta na 

halušky potrebujeme oči-
stené a porajbané zemia-
ky, trochu soli a hlad-
kú múku podľa potreby. 
Pripravené cesto potom 
dáme na vodou oplách-
nutú drevenú lopatku a 
nožom hádžeme do oso-
lenej vriacej vody drobné 
halušky. Keď sú halušky 
uvarené, vyplávajú na 
povrch a vtedy ich mô-
žeme sitkom vybrať na 

misku. 
K u r a c i u 

b r y n d z u 
urobíme z pol 
litra mlieka, v 
ktorom dobre 
rozhabarku-

jeme dve celé 
vajíčka, jednu ly žicu 
hladkej múky a štipku 
soli. Všetko spolu vyle-
jeme na vrelú bravčovú 
masť a na kraji šporáka 
miešame, kým všetko 
nezhustne. Keď je kura-
cia bryndza hotová, dáme 
ju na halušky, ktoré 
na záver ešte polejeme 
rozpraženou slaninkou a 
dobre premiešame.“

(bh)

Mor král ikov
Je to nákazlivé ochorenie, 

ktoré je známe od roku 1984, 
kedy prvýkrát bolo zistené v 
Číne. U nás ochorenie bolo 
potvrdené v roku 1987 na 
východnom Slovensku. V 
krátkom čase sa nákaza roz-
šírila na celé naše územie. 

Na ochorenie sú vnímavé 
králiky, prenos na iné zvie-
ratá zatiaľ nebol dokázaný. 
Ochorenie zapríčiňuje ví-
rus, ktorý je veľmi odolný. 
Pri teplote  + 4 °C môže 
prežiť až 225 dní a  na pred-
metoch v zaschnu-
tom stave vydrží až 
105 dní. Inkubač-
ná doba (obdobie 
od nakazenia až 
po príznaky ocho-
renia) je pomer-
ne krátka, len 48 až 72 
hodín.

Ochorenie v chovoch krá-
likov môže prebiehať rôzne. 
Sú chovy, kde ochorejú všet-
ky králiky v krátkom čase, s 
úhynom 80 až 100%. V ďal-
ších chovoch môžeme pozo-
rovať ochorenie a uhynutie 
len niekoľkých jedincov a v 
iných človek zisťuje ochore-
nie a hynutie v 3 až 5 dňo-
vých odstupoch. Samotný 
priebeh ochorenia závisí od 
agresivity samotného vírusu, 

zdravotného stavu králikov 
(skryté infekčné a parazitárne 
ochorenia oslabujú obranný 
systém), od vnímavosti alebo 
odolnosti králika. Ochorenie 
sa najčastejšie rozširuje pria-
mym kontaktom v chove, 
na výstavách, infi kovaným 
krmivom, vodou a bodavým 
hmyzom (prenášači vírusu). 
Ide o veľmi nákazlivé ocho-
renie. Po vniknutí vírusu do 
organizmu dochádza rýchle 

k premnoženiu vírusu 
a jeho vylučovaniu do 
okolia, najviac sú postih-

nuté vnútorné orgány 
králika (pľúca, pečeň, 

slezina, obličky).
V chovoch z urči-

tých príčiny oslabe-
ných (chovy, ktoré sa eš-

te nestretli s vírusom, 
chovy nevakcinované, 

chovy so skrytými infekč-
nými alebo parazitárny-
mi ochoreniami) nemusíme 
pozorovať žiadne príznaky 
svedčiace na mor králikov a 
dochádza k náhlym úhynom 
(za 12 až 60 hodín). V iných 
chovoch králikov pozorujeme 
ospanlivosť, nechutenstvo, 
stratu plachosti, krvácanie z 
nosa. Pri pitve králikov sle-
dujeme opuch pľúc, zväčše-
nie sleziny, prekrvenie obli-
čiek a  katar čriev.

Rudolf Kaštan
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Ochorenie zapríčiňuje ví-
rus, ktorý je veľmi odolný. 
Pri teplote  + 4 °C môže 
prežiť až 225 dní a  na pred-
metoch v zaschnu-
tom stave vydrží až 
105 dní. Inkubač-

k premnoženiu vírusu 
a jeho vylučovaniu do 
okolia, najviac sú postih-

nuté vnútorné orgány 
králika (pľúca, pečeň, 

tých príčiny oslabe-
ných (chovy, ktoré sa eš-

te nestretli s vírusom, 
chovy nevakcinované, 

Chovateľom králikov Z kuchyne našich starých 
mám

November
Zima je už viac ako doma. 

Práce na záhradke utícha-
jú.
Drieň rastie najlepšie na 

slnečných miestach, na vá-
penatých pôdach. Zatienené 
a chladné polohy neznáša, 
čo sa prejavuje hlavne na 
zníženej úrode. Pestované, 
šľachtené druhy potrebujú 
najviac vody v období na-
rastania a dozrievania plo-
dov. Rozmnožovanie drieňa 
nie je jednoduché. Bežnou 
metódou zakoreňovania od-
rezkami,  ako pri rozmnožo-
vaní napr. ríbezlí, drienka 
nezakoreňuje. Rozmnožova-
nie kôstkami slúži hlavne na 
vypestovanie podpníkov na 
štepenie. Kôstky vysievame 
do ľahšej pôdy obohatenej 
humusom, ktorú udržujeme 
počas celého obdobia neza-
burinenú. Rastlinky nám 
vyklíčia až v druhom roku. 
Presádzame ich len v období 
vytvorenia dvoch dobre vy-
vinutých listov tak, aby sme 
ich mohli použiť v budúcom 

roku ako podpníky. Na pod-
pníkoch stále odstraňujeme 
bočný obrast a nechávame 
len jeden terminálny výho-
nok. Toto generatívne roz-
množovanie nám slúži len 
na dopestovanie podpníkov 
na štepenie ušľachtilých 
druhov. Keď chceme pesto-
vať drieň v kríčkovej forme 
tak ho štepíme na koreňo-
vý krčok. Keď ale chceme 
pestovať drienku v strom-
čekovej forme, tak môžeme 
na dopestovaných podpní-
koch štepiť v auguste pod 
kôru alebo kopuláciou v jar-
nom období. Ďalším a snáď 
aj  najjednoduchším a naj-
menej náročným spôsobom 
dopestovania si sadeníc 
drienky je rozmnožovanie 
metódou potápania z ma-
terských rastlín. Podstata 
tohoto rozmnožovania je v 
tom, že na materskej rast-
line potopíme do vykopa-
nej jamky konárik ušľach-

tilej formy drieňa. Dobré je 
konárik pripichnúť drôte-
nou skobkou, aby sa počas 
manipulácie nevytlačil nad 
pôdny horizont. Potom ho 
ešte nakopcujeme zeminou. 
Na presádzanie ich môže-
me použiť už na jeseň, keď 
zosilneli. Sú to samokoren-
né rastliny a v prípade pes-
tovania vo forme kríčka  už 
nie je potrebné ich štepiť sú 
zachované vlastnosti mater-
skej rastliny. Aj keď je prob-
lematické rozmnožovanie 
obyčajným zakoreňovaním, 
pri použití stimulátorov (sti-
mulátory zakoreňovania sú 
organické chemické látky, 
ktoré urýchľujú vytváranie 
a rast koreňov, čo sa využí-
va pri zakoreňovaní odrez-
kov rôznych rastlín) sú do-
sahované dobré výsledky. 
Literatúra uvádza až 90%-
nú ujatelnosť, čo je viac ako 
dobré. V našich podmien-
kách sú všetky spôsoby roz-

množovania takmer na rov-
nakej úrovni. Dopestované 
a naštepené rastlinky vy-
sádzame  do dôkladne pri-
pravenej pôdy obohatenej 
organickým hnojivom, ale 
je potrebné doplniť aj anor-
ganickým hnojivom. Drieň 
je potrebné sadiť v spone 4 
až 5 m. Plody zberáme vždy 
v technologickej zrelosti, to 
znamená, že musia byť vy-
farbené, ale ešte tvrdé. Zber 
nie je náročný. Pod drienku 
si rozprestrieme fóliu a ruč-
ne ich strasieme. Zber je po-
trebné robiť ešte pred mra-
zom, lebo dochádza ku strá-
caniu, odbúravaniu niekto-
rých dôležitých látok a na 
spracovanie sú menej vhod-
né. Plody je možné v domác-
nosti všestranne využiť. Pri-
pravujeme s nich kompóty, 
džemy, lekváre ale môžeme 
ich  kombinovať aj s inými 
druhmi ovocia. Sušené mô-
žeme použiť na prípravu ča-
ju, ale aj na výrobu vína a 
drienkovice.

Jaroslav Jáchim st.

Okienko záhradkára
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KN: Klenovská škola má 
bohatú tradíciu. Roku 
2004 sme si pripomenuli 
390. výročie jej vzniku. Ako 
využíva tieto tradície v pra-
xi vaša škola?

J.R.: Po jej založení roku 
1614 sa klenovská škola 
rozvíjala. Bola to cirkev-
ná škola. Detí bolo viac 
ako teraz, takže roku 1898 
mala tri triedy. Najťažšie 
obdobie prežívala v obdo-
bí maďarizácie. Po vzniku 
Československa sa povin-
ná školská dochádzka pre-
dĺžila zo šiestich na osem 
rokov. Roku 1941 došlo ku 
skvalitneniu vzdelávania, 
keď vznikla meštianska 
škola. Po zjednotení škol-
stva sa roku 1961 národ-
ná (ľudová) a stredná (meš-
tianska) škola pretvorili na 
deväťročnú základnú ško-
lu, ktorá existuje dodnes. 
Klenovská škola mala vždy 
dobrú úroveň, o čo sme 
sa snažili aj v uplynulom 
období a usilujeme sa o to 
aj v prítomnosti.

KN: V máji 1998 Minister-
stvo školstva Slovenskej 
republiky prepožičalo vašej 
škole čestný názov Základ-
ná škola Vladimíra Mináča. 
Čo to pre školu znamená?

J.R.: Vladimír Mináč bol 
klenovský rodák a význam-
ný spisovateľ. Po jeho smrti 
vznikla Nadácia Vladimíra 
Mináča, ktorá podporovala 
školu aj finančne. Manžel-
ka spisovateľa nám 
pomohla pri zriaďovaní 
jeho pamätnej izby. Teraz 
už táto inštitúcia nepra-
cuje. Vo výchovno – vyu-
čovacej činnosti využívame 
jeho literárny odkaz a jeho 
meno.

KN: Vaša škola sa v ostat-
nom období špecializuje 
na regionálnu výchovu a 
ľudovú kultúru. Prečo ste 
zaviedli do vyučovacieho 
procesu túto špecializáciu 
a aké máte výsledky?

J.R.: S realizáciou projektu 
regionálnej výchovy sme 
začali roku 1998. V obci 
boli na to dobré podmien-
ky. Existoval folklór a nie-
ktoré remeslá. Mali sme 

podporu odboru školstva 
okresného úradu. S regio-
nálnou výchovou sme zača-
li najprv ako s nepovinným 
predmetom (spracovanie 
dreva, vyšívanie, gubárstvo 
a varenie tradičných jedál). 
V ďalšom období počet žia-
kov poklesol, čím sa nám 
znížil rozpočet finančných 
prostriedkov, preto regio-
nálna výchova prešla do 
jednotlivých predmetov. 
Po vydaní nového školské-
ho zákona vyučujeme od 
1. septembra 2008 podľa 
nového vzdelávacieho pro-
gramu, ktorý umožnil v 5. 
ročníku vytvoriť ľubovoľný 
voliteľný predmet, čo sme 
využili v prospech regionál-
nej výchovy. Tým sa zlep-
šili podmienky vyučovania 
tohto predmetu. Vo výučbe 

v učení a viacero nových 
prvkov (menej teórie a his-
tórie, ako aj bifľovania). 
V dôsledku toho sa učivo 
zredukovalo. Štátny vzde-
lávací program určil iba 
minimálny počet hodín na 
jednotlivé predmety a ško-
la má možnosť si ich upra-
viť a aj zvýšiť. V 1. ročníku 
sme tak urobili a zaviedli 
sme nový predmet – hravú 
matematiku. Podobne sme 
postupovali v 5. ročníku, 
v ktorom sme na informa-
tiku pridali pol hodiny a 
vytvorili sme tri nové voli-
teľné predmety – regionál-
nu výchovu, výtvarné spra-
covanie materiálu a tvorbu 
životného prostredia.

KN: Váš nový školský pro-
gram je naozaj ambicióz-
ny, ale povedzte, ako je 

Nový výchovno-vzdelávací  program

regionálnej výchovy máme 
dobré výsledky. V rámci 
záujmovej činnosti pracujú 
dva folklórne súbory – Zor-
nička a Mladosť.

KN: Spomenuli ste nový 
výchovno – vzdelávací 
program, ktorý ste začali 
uplatňovať od 1. septemb-
ra tohto roku. V čom spo-
číva zmena vo vyučovaní v 
porovnaní s minulým sta-
vom?

J.R.: Reforma sa začína v 1. 
a 5. ročníku. Má zo škol-
ského vzdelávania odstrá-
niť nedostatky, na ktoré 
sa aj vo verejnosti už dlh-
šie poukazovalo. Reforma 
zavádza tvorivý prístup 

Rozhovor s Mgr. Jánom Romanom, riaditeľom Základnej školy Vladimíra Mináča

zabezpečená jeho realizá-
cia, materiálna a finančná 
stránka a personálne obsa-
denie vyučujúcimi.

J.R.: Pre 1. ročník máme 
všetko: nové učebnice a aj 
pracovné zošity. Žiaľ, pre 
5. ročník nemáme ani jed-
nu novú učebnicu, preto 
vyučujúci musia venovať 
príprave viac času. Tým je 
ich práca sťažená, ale aj 
žiaci to majú náročnejšie.

KN: Ako je zabezpečené vyu-
čovanie informatiky, ktorá 
sa dnes preferuje, či máte 
na tento predmet dostatok 
pedagógov a počítačov pre 
žiakov?

J.R.: Podľa nového výchovno 
– vzdelávacieho programu 
sa informatická výchova 
(základy) začína vyučovať 
od 2. ročníka a informati-
ka od 5. ročníka, čo sme 
zabezpečili takto: zriadili 
sme novú počítačovú učeb-
ňu, ktorú sme vybavili tak, 
aby každý žiak mal počí-
tač. Zakúpili sme jedenásť 
počítačov, takže ich aj s 
doterajšími máme dvadsať. 
Učitelia absolvovali kurzy 
pre vyučovanie informatiky 
a dokonale ovládajú prácu 
s počítačom.

KN: V súčasnom období je 
dôležité, aby čo najviac ľu-
dí ovládalo cudzie jazyky. 
Ako je vo vašej škole zabez-
pečené vyučovanie cudzích 
rečí?

J.R.: Od 3. ročníka začneme 
vyučovať prvý cudzí jazyk. 
Bude to angličtina, ktorý u 
nás vyučuje kvalifikovaná 
externá učiteľka. V 6. roč-
níku pribudne ďalší cudzí 
jazyk – nemčina. V súčas-
nosti vyučujeme nemecký 
jazyk ako povinný a anglič-
tinu ako nepovinný pred-
met.

KN: Na záver nášho rozhovo-
ru chceli by sme sa opýtať, 
aká je podľa vášho názo-
ru budúcnosť školy, pokiaľ 
ide o počet žiakov.

J.R.: V súčasnosti máme 225 
žiakov. Je to veľký pokles v 
porovnaní s minulým obdo-
bím, keď počet žiakov bol 
dvojnásobný. Budova ško-
ly má kapacitu 400 žiakov. 
Verím, že situácia sa zlep-
ší a počet narodených detí 
sa bude zvyšovať. Po vytvo-
rení dobrých materiálnych 
podmienok a zabezpečení 
kvalifikovaného vyučova-
nia cudzích jazykov dúfam, 
že zo štvrtého ročníka bude 
odchádzať menej žiakov 
do osemročného gymná-
zia a tým sa posilní 2. stu-
peň, ktorý podľa nového 
výchovno – vzdelávacieho 
programu bude poskyto-
vať nižší stupeň stredného 
vzdelania.

KN: Ďakujeme za rozhovor.
(mo)

Učiteľský zbor Základnej školy Vladimíra Mináča
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Ľudový odev našich predkov
Vývoj ľudového odevu u 

nás nie je ešte dôkladne 
preskúmaný. Napriek tomu 
môžeme predpokladať, že aj 
v Malohonte a aj v našej obci 
prebiehal podobne ako v 
susedných regiónoch, v pod-
polianskej, horehronskej a 
gemerskej oblasti. Ovplyvnil 
ho hospodársky a spoločen-
ský vývoj. Šľachta sa snažila 
držať krok s módou, ale ľud 
žijúci na vidieku a v biede 
dlho nosil tradičný odev.
V 19. storočí v súvislosti 

s rozvojom textilného prie-
myslu prenikli na vidiek 
jemnejšie továrenské látky, z 
ktorých si ženy začali zhoto-
vovať modernejšie oblečenie. 
Muži začali nosiť „kupenské“ 
nohavice, vysoké topánky, 
tzv. baganče a ďalšie dopln-
ky. V 20. storočí, v období 
medzi dvoma svetovými voj-
nami, ľudový odev začal aj 
u nás ustupovať mestské-
mu oblečeniu, až nakoniec 
v polovici minulého storočia 
sa prestal úplne nosiť.

Oblečenie detí
v predškolskom veku nosi-

li deti košieľku, na ktorú 
im obliekali vrchný kabá-
tik (kabanku) alebo vigan-
ček (sukničku). V obliekaní 
malých chlapcov a dievčat 
nebol rozdiel. Košieľka 
mala podobu šatovej záste-
ry a skladala sa zo živôtika 
a sukničky. Takto oblečené 
deti chodili ešte začiatkom 
20. storočia, a to nielen na 
vidieku, ale aj v mestách.
Až keď začali deti chodiť do 

školy, mali odev primeraný 
svojmu pohlaviu – dievčatá 
sukne tradičného strihu a 
chlapci nohavice. Deti cho-
dili bosé väčšiu časť roka. V 
zime dostali topánky po star-
ších súrodencoch, neskôr aj 
vlastné topánky. Vlasy im 
spočiatku nestrihali vzhľa-
dom na povery, neskôr 
chlapcov strihali dookrúh-
la alebo dohola. Dievčatám 
zapletali vrkoče.
Odev detí bol z plátna, 

neskôr ho rodičia kupova-
li v obchode. Farby boli rôz-
ne, ale červená farba nesme-
la v detskom odeve chýbať, 
lebo vraj chránila deti pred 
zarieknutím.

Odev žien
Skladal sa z dvoch čas-

tí – z rubáša (pendeľa) a 
košele. Rubáš nezahaľoval 
plecia a mal dve formy: krát-
ku siahajúcu od pása dole 
a dlhšiu od podpazušia k 
nohám. Košeľa mala ruká-
vy a zahaľovala celé telo. 
Základný odev dopĺňala zás-
tera (šurec), ktorá bola z 
plátna. Pracovná zástera bo-
la jednoduchšia, sviatočná 
zástera sa skladala z dvoch 
polovíc a bola v prostriedku 
zošitá ozdobným švíkom.
Odev zložený z rubáša, kto-

rý dopĺňali rukávce (oplecko), 
a zo zástery bol pracovný. 
Nebolo to úplné oblečenie, 
p r e t o 
ž e n y 
nosili eš-
te sukňu, 
k t o r á 
z a k r ý -
vala telo 
od pása 
d o l e . 
S u k n e 
boli dlhé 
a boli 
d v o c h 
d r u h o v 
– spodné 
a vrchné. 
Šili ich 
z plát-
na alebo 
s ú k n a . 
Ž e n s k ý 
odev dopĺňal 
živôtik, zhotovený zo súk-
na alebo zamatu, neskôr 
z hodvábu, brokátu alebo 
z kožušín pestrých farieb. 
Sukňu a zásteru upevňoval 
pletený pás.
Neoddeliteľnou súčasťou 

odevu vydatých žien bol 
čepiec. Ženy si vlasy upravo-
vali do rôznych tvarov alebo 
ich nosili skrútené, mávali 
kont. Vrkoče bývali dva ale-
bo len jeden. Do vlasov si 
dávali stužky rôznych farieb. 
V novšom období čepiec 
nahradila šatka. Veľmi boli 
obľúbené vlnené kašmírové 
šatky. Proti zime alebo daž-
ďu ich chránili najprv vrch-
né plachty, potom vlniaky 
(pokrovce). Nosili aj kožu-
chy. Koncom 19. storočia sa 
v odievaní žien objavili blúz-
ky a kabátiky módnych tva-
rov.
Obuv žien pozostávala naj-

prv z kožených krpcov. V 
zime nosili kapce a v lete 
chodili bosé. Čižmy boli svi-

atočná obuv. Po 1. svetovej 
vojne začali nosiť topánky 
rôznych tvarov.

Odev mužov
Oblečenie mužov sa skla-

dalo z troch častí: v lete to 
boli gate, košeľa a zástera, 
prípadne vesta (lajblík). V 
horských oblastiach aj v lete 
nosili súkenné nohavice, 
neskôr nohavice z obchodu. 
Plátené gate boli z jednej poly 
plátna alebo z dvoch alebo 
aj viac pôl. Košeľa bola buď 
bez goliera alebo mala úzky 
stojatý golierik, ktorý sa pod 
krkom uväzoval tkanicami. 

N o v š i e 
k o š e -
le mali 
d r o b n é 
sklenené 
gombíky.
Zástera 

bola buď 
do pása a 
bola úz-
ka a šir-
šia, ale-
bo mala 
n á p r s -
ník. U 
nás ten-
to druh 
z á s t e r 
nosili len 
remesel-

níci. Vesta 
(lajblík) bo-

la zo súkna lebo z hodvá-
bu. Rozšírenejší bol krátky 
kožuštek, ktorý sa nosil celý 
rok. V lete ho mávali chla-
pi obrátený naopak. Gate 
boli v páse upevnené tkani-
cou alebo krútenou šnúrou. 
Opasky boli široké, ktoré 
nosili vyšší muži s pracka-
mi, alebo boli úzke.
Účes mužov bol jednodu-

chý. Nosili dlhšie vlasy až 
po plecia sčesané hladko a 
dozadu, niekedy s pútcom, 
cestičkou rozdeľujúcou vla-
sy, alebo s kečkou, so šticou 
zapletenou nad uchom do 
vrkôčika. Po 1.svetovej voj-
ne sa rozšírilo nosenie fúzov 
rôznych tvarov. Bežnou 
pokrývkou hlavy bol klobúk, 
v zime baranica alebo kožená 
čiapka. Chlapi nosili krátke 
alebo aj dlhé kožuchy (hale-
ny) alebo kabanice do pása, 
ktoré sa neobliekali. Máva-
li ozdoby, ornamenty. Na 
nohách nosili krpce z jedné-

ho kusa kože, zošité remen-
cami, v zime kapce. Čižmy 
boli sviatočná obuv. Neskôr 
nosili vysoké topánky, tzv. 
baganče, ktoré nahradili tra-
dičnú obuv mužov.

Ľudový kroj nebol uni-
formou
Odev sa zhotovoval z 

konopného alebo ľanové-
ho plátna natkaného doma. 
Od 18. storočia sa používa-
li aj bavlnené látky. Koncom 
19. storočia sa na trhu obja-
vili továrenské látky z vlny 
a hodvábu. Šili sa z nich 
najmä spodné časti sviatoč-
ných odevov. Na pracovné 
odevy sa používali lacnejšie 
druhy textílií, ktoré vytlačili 
domáce plátno. Bol to začia-
tok úpadku ľudového ode-
vu.
Plátené časti odevov mali 

rovné diely pravouhlých 
tvarov, súkenné a kožuši-
nové časti a novodobé lát-
ky mávali oblé i vykrojené 
tvary, rôzne kliny, zberanie 
i sťahovanie, aby sa zvý-
raznila individualita jeho 
nositeľa, čo sa zdôrazňova-
lo farebnosťou a výzdobou. 
Ľudové kroje sa vyhotovo-
vali po domácky, zložitejšie 
časti vyrábali remeselníci – 
krajčíri, halenári, kožušníci, 
obuvníci a čižmári. Ženský 
odev šili dedinské krajčírky, 
ktoré neskôr mali aj šijacie 
stroje.
Klenovský kroj sa dlho 

udržal „pri živote“. S pokra-
čujúcim rozvojom textilného 
priemyslu a civilizácie začal 
však ustupovať mestské-
mu oblečeniu. Najprv to boli 
ženy, ktoré sa zriekli tra-
dičného odevu koncom 19. 
a začiatkom 20. storočia. 
Nahradili ho šatami skla-
dajúcimi sa z čiernej blúz-
ky a dlhej sukne jednodu-
chého strihu v tej istej farbe. 
Muži odložili biele kabanice 
a súkenné nohavice až po 
2. svetovej vojne. V súčas-
nom období sa s tradičným 
ľudovým odevom môžeme 
stretnúť len na folklórnych 
slávnostiach, kde svojou 
krásou zvýrazňuje dôležitosť 
a nevšednosť tejto príležitos-
ti a tým prehlbuje náš citový 
zážitok.

(mo)

Rodina v ľudovom oblečení
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Odrazia sa futbalisti z dna tabuľky?
V ďalšej sérii stretnutí V. ligy naši futbalisti ukázali zlepšené výkony aj na ihriskách tabuľkovo podstatne silnejších sú-
perov, nízka efektivita v premieňaní gólových šancí ich však pripravila o bodový zisk aj o zlepšenie postavenia v ligovej 
tabuľke. Príležitosť odlepiť sa z dna budú mať v poslednom zápase ligovej jesene, kedy na domácom ihrisku nastúpia 
proti svojmu susedovi v tabuľke, futbalistom z Dačovho Lomu.
Naplno sa rozbehli bedmintonové turnaje. Mladí klenovskí bedmintonisti najmä v dievčenských kategóriách dokazujú, 
že neustále patria medzi najlepších na Slovensku.

Tomášovce – Klenovec 2:1 
(2:0)
Domáci minuloročný účast-

ník IV. ligy začal v domácom 
prostredí sebavedome, získal 
územnú prevahu a už v 10. 
minúte sa po zaváhaní našej 
obrany ujal vedenia 1:0. 
Rýchly gól domáce mužstvo 
uspokojil, a tak sme sa aj my 
dostali po rýchlom protiúto-
ku do šance, ale V. Parobek 
nebol v súboji s domácim 
brankárom úspešný. Nao-
pak v závere polčasu po nas-
trelenej ruke nášho obrancu 
v pokutovom území naria-
dil rozhodca penaltu, ktorú 
domáci premenili a poistili si 
tak svoje vedenie na 2:0. Na 
začiatku druhého polčasu 
zlikvidoval náš brankár gólo-
vú strelu domácich a vyriešil 
niekoľko nebezpečných situ-
ácií. Potom sme až do kon-
ca stretnutia ovládli hru my, 
príležitosti na strelenie gólu 
V. Parobek a R. Bálint nevy-
užili a tak čestný gól nášho 
mužstva strelil v 79. minú-
te Beňuš z pokutového kopu 
za faul domáceho brankára. 
Aj napriek dobrému výkonu 
nás o body pripravila nízka 
efektivita v zakončovaní.
Zostava Klenovca: I. Hruš-

ka – Mináč, M. Boháčik, 
Vince, M. Parobek, R. Bohá-
čik, Barto, Beňuš, Oláh, R. 
Bálint, V. Parobek. Striedali 
Benco a Radič.
Žiaci:
Klenovec – Gemer 0:0
Dorast:
Klenovec – Veľký Blh 3:1 
(0:0), góly Bútor, Kasáč, 
Cibuľa.

Príbelce – Klenovec 1:0 
(0:0)
I keď sme na stretnutie 

nastúpili v značne pozme-
nenej zostave, počiatočný 
nápor domácich sme elimi-
novali a nepustili sme ich do 
vážnejšej šance. A keď bola 
naša obrana už prekonaná, 
zachránilo nás pred gólom 
brvno našej brány. My sme si 
vypracovali v prvom polčase 

jednu veľkú príležitosť, keď 
Beňuš obišiel aj domáceho 
brankára, ale netrafil prázd-
nu bránu. V druhom polča-
se sme síce hru v poli vyrov-
nali, ale v 64. minúte sme po 
chybe v obrane inkasovali 
gól – 0:1. Z úsilia o vyrovna-
nie vo zvyšnej časti stretnu-

vydarenej kombinácii zblíz-
ka skóroval Valent a dostal 
nás do vedenia. V druhom 
polčase zraneného Radiča 
vystriedal Richard Bálint, 
ktorý priniesol do útoku 
vzruch a presadzoval sa 
najmä vo vzdušných súbo-
joch. V 64. minúte skončil 

ny a ujali sa vedenia 1:0. My 
sme odpovedali v 40. minú-
te rýchlym protiútokom, po 
ktorom sa M. Hruška ocitol 
sám pred domácim branká-
rom, ale opäť sa nepresadil. 
V druhom polčase sme hrali 
pozorne v obrane a pokúšali 
sme sa neúspešne o vyrov-
návajúci gól z rýchlych pro-
tiútokov. V závere, keď sme 
v snahe o vyrovnanie otvo-
rili hru, skúsené domáce 
mužstvo strelou do šibenice 
rozhodlo definitívne o svoj-
om víťazstve 2:0. Vzhľadom 
na postavenie v tabuľke na-
ši hráči výkonom nesklamali 
a v zápase s vysoko favori-
zovaným súperom dosiahli 
čestný výsledok.
Zostava Klenovca: I. Hruš-

ka – Mináč, M. Boháčik, 
Valent, M. Parobek, Kubi-
nec, Beňuš, Kasáč, R. Bohá-
čik, Barto, M. Hruška. Strie-
dali Benco, Oláh a Hlôška.
Žiaci:
Klenovec – Kráľ 0:2
Dorast:
Klenovec – Sklabiná 1:1, 
gól Kasáč.

Po uzávierke:

Klenovec - Dačov Lom 
4:2 (2:0)
Po dobrej hre a góloch Bar-

tu, Vinceho, Jáchima a Med-
veďa sme uvoľnili posledné 
miesto v tabuľke porazené-
mu súperovi.
Futbal sa bude hrať aj v 

nedeľu 9. novembra. V pred-
sunutom stretnutí 1. kola 
jarnej časti budeme hostiť 
futbalistov z Málinca.

tia sme vyťažili iba dve žrde 
po strelách Kubinca a Beňu-
ša, a tak sme sa opäť pri-
pravili o bodový zisk svojou 
streleckou (im)potenciou.
Stretnutie sme odohrali v 

zostave: I. Hruška – Mináč, 
M. Boháčik, Vince, M. Paro-
bek, Kubinec, Radič, Beňuš, 
Valent, Jáchim, M. Hruška. 
Striedal Roman Bálint.
Žiaci:
Klenovec – Lubeník 6:0 
(2:0)
Dorast:
Klenovec – Dolná Strehová 
0:6 (0:2)

Klenovec – Hrn. Zalužany 
2:0 (1:0)
Na stretnutie sme nastú-

pili s odhodlaním konečne 
zabodovať. Súpera sme 
zatlačili na jeho polovicu 
ihriska, ale proti pozornej 
obrane sme sa nedokázali 
presadiť. Uspešní sme boli 
až v 25. minúte, kedy po 

jeho dobre mierený pokus 
hlavou iba na žrdi súpero-
vej bránky, ale v 76. minú-
te sa už nemýlil a skvelou 
hlavičkou spečatil naše 
druhé víťazstvo v súťaži.
Stretnutie sme odohrali 

v zostave: Černák – Vince, 
M. Boháčik, Valent, Mináč, 
Oláh, Kubinec, R. Bohá-
čik, Beňuš, V. Parobek, M. 
Hruška. Striedali Radič, 
Richard Bálint.
Žiaci:
V. Teriakovce – Klenovec 
1:1 (1:0)
Dorast:
Fiľakovo „B“ – Klenovec 7:0

Divín – Klenovec 2:0 (1:0)
Na pôde vedúceho mužstva 

aktuálnej tabuľky V. ligy 
sme začali opatrne s cieľom 
udržať si pokiaľ možno čisté 
konto a pokúsiť sa získať as-
poň bod. To sa nám darilo iba 
do 23. minúty, keď domáci 
využili zaváhanie našej obra-

Strelecký pokus Richarda Bálinta (14) vo víťaznom strenutí s 
H. Zalužanmi (Klenovec - H. Zalužany 2:0)

Tabuľka po 12. kole
1. Divín 12 9 2 1 41:13 29
2. Veľký Krtíš 12 8 4 0 39:13 28
3. Sklabiná 12 8 2 2 30:21 26
4. Málinec 12 6 2 4 28:13 20
5. Nenince 12 6 1 5 18:18 19
6. Mýtna 12 6 0 6 15:21 18
7. Radzovce 12 5 2 5 16:22 17
8. Tomášovce 12 5 1 6 13:15 16
9. Príbelce 12 5 0 7 22:28 15

10. Lubeník 12 4 1 7 10:33 13
11. Gemer 12 3 3 6 17:18 12
12. H. Zalužany 12 2 4 6 11:17 10
13. Dačov Lom 12 2 2 8 16:27 8
14. Klenovec 12 2 2 8 10:27 8

Pavel Ďurík/Michal Kňažek
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Bedmintonist i  pokračujú  vo v íťaznom ťažení
Bánov 4.10.2008
Prvú októbrovú sobotu sa 

uskutočnil v Bánove celoslo-
venský turnaj najmladších 
žiakov. Výborné výsledky na 
ňom dosiahlo trio mladých 
klenovských hráčov v zložení 
Monika Hrušková, Dárius 
Bálint a Richard Šmatlák. 
Najviac sa darilo Monike 
Hruškovej, ktorá dosiahla 
víťazstvá v obidvoch dievčen-
ských disciplínach (dvojhre 
a štvorhre) a spolu s Richar-
dom Šmatlákom aj v mixe. 
Dárius Bálint spolu s Vitko-
vou (Lokomotíva Bánov) pre-
hrali v prvom kole.
Aj chlapčenská dvojhra 

priniesla pre klenovský bed-
minton medailové umiest-
nenie v podobe bronzovej 
medaily zásluhou Richar-
da Šmatláka, Dárius Bálint 
skončil na 5.-8. mieste. V 
poslednom vystúpení bed-
mintonistov, chlapčenskej 
štvorhre, obsadila dvojica 
Bálint-Šmatlák 5.-8. miesto.

Bedmintonistky v Šura-
noch s jedným bronzom
Na prvú GP staršieho žiac-

tva, ktorá mala byť pôvodne 
v Trenčíne cestovali tento-
krát 11. októbra Klenovčan-
ky do Šurian v oklieštenej 
zostave. Čajková mala zdra-
votné problémy a Bálinto-
vá bola na reprezentačnom 
výjazde v Slovinsku. Veľkej 
ceny Šurian sa tak zúčast-
nila Ivana Lásková a Renata 
Surová, ktoré si účasť vybo-
jovali na kvalifi kačnom tur-
naji v Prešove.
Najlepší výsledok pre 

klenovský bedminton v 
zmiešanej štvorhre vybojo-
vala Renata Surová spolu s 
Kišom (BK Šurany). Postup-
ne vyradili piatu aj dru-
hú nasadenú dvojicu a až v 
semifi nálovom dueli im dal 
stop pár Balucha - Jurči-
aková (ŠŠK Široké/Slávia 
TU Zvolen)  v dvoch setoch 
18:21 a 16:21. V konečnom 

účtovaní tak obsadila kle-
novsko-šurianská dvojica 
3. miesto. Dvojici Lásková - 
Lukáč (Klenovec/BC Prešov) 
sa už tak nedarilo a svoje 
vystúpenie ukončili v dru-
hom kole.
V dvojhre dievčat už 

úspech zo zmiešanej štvor-
hry nezopakovala ani jedna 
z dievčat.
Surová vypadla v prvom 

kole po prehre s Kadáko-
vou (BK MI Trenčín) 10:21, 
11:21 a Lásková v druhom 
kole s Bottkovou (M-Šport 
Trenčín) 11:21 a 16:21.
Dievčenská štvor hra tie ž 

nedopadla podľa predpo-
kladov. Dievčat á nezopa-
kovali výborný vý sledok 
z kvalifi kačného turna-
ja, na ktorom presved-
čivo zvíťazili. Koneč-
nou bolo pre ne 1. 
kolo, v ktorom 
prehrali s dvo-
jicou z brati- slav-
ských Spo- j o v 
Kudláčová - Kra-
k o v s k á 14:21 a 
5:21.

R. Surová a N. Bálintová 
na turnaji v Slovinsku
V dňoch 10.-12. októbra sa 

v slovinskej Mirne hral tra-
dičný turnaj TOM Slovenija 
International (Medzinárodné 
majstrovstvá Slovinska juni-
orov). V dresoch slovenskej 
reprezentácie sa predstavili 
dve dievčatá TJ Družstevník 
Klenovec.
V dvojhre junioriek Roma-

na Surová dieru do sveta 
neurobila, keď už v prvom 
kole prehrala s Češkou Šár-
kou Hermannovou v dvoch 
setoch 13:21 a 17:21. Vo 
štvorhre spolu s Ivanou 
Kubíkovou z BC Prešov v 
prvom kole zvíťazili nad 
domácimi juniorkami Nikou 
Končut - Sabinou Magyar v 
pomere 2:1 (22:20, 10:21, 
21:14), v druhom však už 
podľahli dvojici Iva Majstro-

vič-Lucija Vlah z Chorvátska 
1:2 na sety (21:17, 18:21, 
8:21).
Najlepšie sa R. Surovej 

darilo v zmiešanej štvor hre, 
kde sa spolu s Martinom 
Vícenom (Spoje Bratislava) 
prebojovali medzi 16 naj-
lepších párov. Z prvého kola 
postúpili bez boja, v druhom 
kole porazili chorvátsky pár 

Joško Džilo-
vič - Iva-
na Vic 2:0 
( 2 1 : 1 1 , 
21:9) a 
v treťom 

k o l e 
n e s t a č i l i 

na rakúsky 
pár nasade-

ný ako č. 1 Matt-
hias Bertsch - Elisabeth 

Beldauf, ktorému podľahli v 
dvoch setoch 13:21 a 18:21.
Súbežne s juniorskými 

majstrovstvami sa hrali aj 
žiacke Medzinárodné maj-
strovstvá Slovinska (TOM 
Slovenija Youth), kde sa 
v reprezentačnom drese v 
kategórii do 15 rokov pred-
stavila aj druhá hráčka z 
Klenovca Nikoleta Bálinto-
vá.
Tá si v základnej skupine 

poradila s maďarkou Adrien n 
Simon v dvoch setoch 21:8, 
21:11 a v druhom zápase 
základnej skupiny prehrala 
s domácou Kajou Stankovič 
12:21 a 7:21. Po postupe zo 
základnej skupiny však už 
na ďalšie zápasy nenastúpi-
la, pretože jej snahu pribrz-
dilo zranenie. Nenastúpila 
tak ani do štvorhry, kde mali 
spolu s Martinou Repiskou 
zo Zvolena medailové ambí-
cie.

Hrachovo 18.10.2008

V dvoch kategóriách (mlad-
ších a starších žiakov) sa v 
Hrachove 18. októbra na 
oblastnom turnaji kategórie 
B zišla rekordná účasť 40 
bedmintonistov zo štyroch 

oddielov banskobystrického 
kraja.
V kategórii mladších žia-

kov (U13) dosiahli klenovskí 
bedmintonisti nasledujúce 
výsledky (dvojhra, štvorhra):
Andrej Marcišiak (1., 1.), 

Richard Šmatlák (5., 5.-8.), 
Marek Hinca (9., 1.), Marek 
Trnavský (13., 3.-4.), Miro-
slava Ulická (6., 3.).
Starší žiaci (U15):
Martin Palúš (2., 1.), Ivan 

Hruška (3., 1.), Monika 
Hrušková (1., 1.).
V tejto kategórii zvíťazil u 

chlapcov Milan Sojka z Hra-
chova.

U19 Prešov 25.10.2008
Druhým celoslovenským 

turnajom pokračoval seri-
ál GP v Prešove. V kategórii 
staršieho dorastu sa na nej 
predstavili Romana Surová, 
Dominika Rebová, Denisa 
Antalová a Eliška Trnavská. 
Prvenstvo si v zmiešanej 
štvorhre vybojovala R. Suro-
vá spolu s Vachálkom (Spoje 
BA), D. Rebová obsadila 5.-
8. miesto, D. Antalová a E. 
Trnavská skončili zhodne 
na 9.-16. mieste. Vo dvojhre 
dievčat sa najlepšie umiest-
nila D. Rebová (2. miesto), 
R. Surová obsadila 3.-4., D. 
Antalová 5.-8. a E. Trnavská 
9.-16. miesto. Vo štvorhre 
získal klenovský bedmin-
ton zlato zásluhou D. Anta-
lovej, ktorá spolu s Kubíko-
vou (BC Prešov) zvíťazila vo 
fi nále nad dvojicou Surová-
Rebová. Trnavská sa z prvé-
ho kola ďalej neprebojovala 
a do ďalších bojov tak neza-
siahla.

Richard Bálint

Všetky tieto vynikajúce 
výsledky boli podporené aj 
vedením základnej školy V. 
Mináča na čele s riaditeľom 
Jánom Romanom, so súhla-
som ktorého mohli byť využí-
vané priestory telocvične aj v 
prázdninových mesiacoch.


